
  

 

 

 

Commissie 3 

Notulen                                                                     Zitting van 19 maart 2024 
 

 

 

 

Samenstelling: 

Aanwezig: De heer Kurt Persegael, voorzitter; Mevrouw Astrid Wittebolle, schepen; De heer Jan Van Otten, 
schepen; De heer Hannes Anaf, raadslid; De heer Achraf El Yakhloufi, raadslid; De heer Ludwig Nietvelt, raadslid; 
De heer Jeff Dierckx, raadslid; De heer Jan Van Steenbergen, raadslid; De heer Janssen Kevin, raadslid; De heer 
Peter Roes, raadslid; De heer Eric Vos, raadslid; De heer Bart Voordeckers, raadslid. 
 
Zijn eveneens aanwezig: Mevrouw Annemie der Kinderen, raadslid; 
 
Afwezig: De heer Wout Schafraet, raadslid; 
 
Verontschuldigd: De heer Koen De Busser, raadslid; 
 
 
19 maart 2024 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Notulen 
Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd. 
 
 

 
 

2. Toelichting ontwerp ontmoetings- en belevingsplein Tijl- en Nelestraat 
 

Toelichting 
Het bestek voor de uitvoering van het ontmoetings- en belevingsplein Tijl- en Nelestraat wordt ter goedkeuring 
voorgelegd aan de gemeenteraad van 25 maart. We lichten het traject naar het definitief ontwerp, de achterliggende 
principes en het ontwerp zelf toe.  
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Caroline Van den Eynde, na inleiding van Jan Van Otten, toelichting bij dit punt. 
 
Jan Van Steenbergen vraagt of er rekening kan gehouden worden dat de omheining van de hondenweide hoog 
genoeg is, zoals hij op een voorgaande commissie al aanhaalde. 
Caroline Van den Eynde geeft mee dat er een omheining komt van 1m20. Bovendien komt er ook nog een haag en 
beplanting rond. 
Jan Van Otten vult aan dat er met alles rekening gehouden werd waar de buurt om gevraagd heeft. 
Eric Vos vraagt of de bomen verschillende hoogtes hebben en welke soort bomen er komen. Hij vraagt ook aandacht 
voor de uitwerpselen van de vogels zodat de speeltoestellen daardoor niet onbruikbaar worden. Hij meent dat dit 
best met de groendienst kan opgenomen worden. 
Jan Van Otten geeft mee dat er advies gevraagd en bekomen is bij de groendienst. Op advies van hen is er een mix 
van boomsoorten gekomen en wordt er met verschillende hoogtes gewerkt. Zij hebben daar voldoende ervaring 
mee. Alles werd in hout vervaardigd, maar ook daar werd rekening mee gehouden. 
Eric Vos vraagt of er mogelijkheden zijn dat AGODI tussenkomt voor de verdere aanleg van de Finse piste.  
Jan Van Otten deelt mee dat de gesprekken nog niet zo ver gevorderd zijn. Er werd al wel een ballonnetje opgelaten 
en er werd al een eerste berekening gemaakt van de kosten. Deze gesprekken zullen verder gevoerd moeten 
worden naar de volgende legislatuur, want momenteel is er geen (of niet voldoende) budget. 
Caroline Van den Eyndel verduidelijkt dat er meer bij komt kijken dan enkel de aanleg van een Finse piste.  
Jan Van Otten denkt wel dat het een meerwaarde zou kunnen zijn voor de buurt. 



  

Annemie Der Kinderen vraagt of er voldoende verlichting voorzien wordt. 
Caroline Van den Eynde antwoordt dat de vraag daarnaar verdeeld is. De skaters zijn uiteraard voorstanders om 
verlichting te hebben. Zo kunnen ze in het donker ook blijven skaten, zowel zomer als winter. Er zijn ook 
tegenstanders, namelijk buurtbewoners die dicht bij het skatepark wonen. Zij menen dat dit de skaters uitnodigt om 
tot in de late uurtjes op het skateterrein te blijven, wat mogelijks overlast met zich meebrengt. Er werd daarom 
voorlopig gekozen om geen extra verlichting te voorzien op het plein zelf. Op de fietsweg langs het plein is er wel 
een mogelijkheid om dit voorzien. Dat wordt nog verder bekeken. 
Jan Van Otten vult aan dat de gesprekken daarrond nog volop gevoerd worden. 
Kurt Persegael deelt mee dat er op de politieraad ikv drugsproblematieken aangehaald werd om meer verlichting te 
plaatsen op en rond deze pleintjes. Hij vraagt dit toch ook mee te nemen want anders zou dit binnen de kortste keren 
ook zo kunnen uitmonden. 
Caroline Van den Eynde zegt dan dat die extra verlichting mee moet worden opgenomen in de budgetten, want dat 
is momenteel niet zo voorzien.  
Annemie Der Kinderen geeft mee dat die problematiek daar nu heerst en vanuit de buurt is dat toch een grote 
bezorgdheid.  
Jan Van Otten antwoordt dat er eventueel in het pad dat in de Kamiel Van Baelenstraat uitloopt, kan bekeken 
worden of daar nog extra verlichting kan geplaatst worden. 
Eric Vos vindt dat de vraag van collega Persegael terecht is, maar hij stelt zelf de vraag of verlichting alleen 
voldoende is om de problematiek tegen te gaan. 
Jan Van Otten verduidelijkt dat er absoluut aandacht voor is. Maar voorlopig zit er geen extra verlichting op het 
terrein in de plannen. 
Caroline Van den Eynde geeft mee dat er nu bekeken wordt waar er verlichting zou kunnen komen zonder alles 
opnieuw te moeten heraanleggen.  
Kurt Persegael vraagt of de risicoanalyse er al is van het speelplein en de toestellen en vraagt om deze te bezorgen 
van zodra deze voorhanden is. 
 
 

 
 

3. Definitief aanvaarden van schenkingen in 2023 
 
Toelichtingen 
Jaarlijks krijgt Archief & Musea Turnhout verschillende voorstellen voor handgiften van zowel privépersonen als van 
organisaties. Enkel handgiften die een verrijking vormen voor de collectie van Archief & Musea Turnhout  en voldoen 
aan de criteria van het collectieplan, worden aanvaard. Er bestaat een verwervingsprocedure op basis van de 
procedures beschreven in SPECTRUM-N. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geef Marieke Verboven, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 
 
Uit het publiek komt de vraag wat er met het panorama De Vries gaat gebeuren. 
Astrid Wittebolle verduidelijkt dat het probleem niet zo zeer zit in het niet kunnen laten zien, maar wel in het oog 
houden van het panorama. Destijds deden Lau en Lieve dat op bepaalde uren. Men gaat aan de gidsenvereniging 
vragen of zij hun gegidste wandeling bijvoorbeeld niet kunnen starten langs het panorama. Er is een traject lopende 
om te bekijken wat er allemaal kan opgefrist worden. Het panorama is 30 m breed dus het is ook niet de bedoeling 
dat dit constant verplaatst wordt. 
Marieke Verboven vult aan dat het ook gebogen moet geplaatst worden want anders is het perspectief niet goed. 
Doordat het gebogen is, kan het ook niet zomaar aan de muur gehangen worden. 
Astrid Wittebolle zegt dat het staketsel errond ook niet zomaar verplaatsbaar is. Er zal met de stadsgidsen gekeken 
worden naar mogelijkheden. Op lange termijn wordt er gezocht naar een plaats die prominenter kan zijn. 
 
 

 
 

4. Subsidieovereenkomst tussen de Vlaamse Gemeenschap en Stad Turnhout over de werking van 
Musea Turnhout als bovenlokaal ingedeeld museum voor de beleidsperiode 2024-2028 

 
Toelichting  
Deze subsidieovereenkomst volgt uit de beslissing van de Vlaamse Regering van 29 september 2023 over de 
werkingssubsidies voor Musea Turnhout voor de beleidsperiode 2024-2028. 
De subsidieovereenkomst verduidelijkt waarvoor de Vlaamse Regering een werkingssubsidie toekent aan Musea 
Turnhout als bovenlokaal ingedeeld museum. 
 De overeenkomst wordt ter goedkeuring voorgelegd. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Elke Grommen, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 
 

 
  



  

5. Convenant tussen Stad Turnhout en het Medisch Educatief Museum (Mediceum) 
 
Toelichting 
Het convenant tussen Stad Turnhout en het Medisch Educatief Museum (Meduceum) moet afgesloten worden. Het 
convenant wordt voorgelegd ter goedkeuring 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Elke Grommen, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 
 
Jan Van Steenbergen vraagt of er een zicht is hoeveel boekingen er zijn per jaar. Want hij vindt dat er weinig rond 
gedaan wordt.  
Elke Grommen antwoordt dat zij de cijfers niet kan geven. Die boekingen gebeuren via Toerisme, dus de cijfers zijn 
beschikbaar. Maar er is nog marge. (De cijfers worden toegevoegd aan het verslag) 
Astrid Wittebolle vult aan dat het geen stadsmuseum is, maar vindt ook dat dit prominenter in beeld kan en mag 
komen. En het is net dat wat men met deze convenant kan doen.  
Uit het publiek komt nog de vraag of er een mogelijkheid is om het vaker te openen. Want het is een prachtig 
museum.  
Elke Grommen geeft aan dat men zal moeten bekijken tijdens de overlegmomenten wat haalbaar is voor de mensen 
van het Meduceum. Bij het afsluiten van de convenant moet er bekeken worden wat er kan.  
Astrid Wittebolle zegt dat de gesprekken zullen dienen om te bekijken welke bijdrage de Stad kan leveren. Door het 
afsluiten van een convenant kan dit allemaal structureler aangepakt worden.  
Elke Grommen deelt mee dat men bezig is om de verschillende gidsen hierbij te betrekken en wat meer op elkaar af 
te stemmen.   
 
 

 
 

6. Wieltjens – Aankoop gronden Van Heesewijk voor bosuitbreiding 
 
Toelichting 
De erfgenamen Van Heesewijk boden de gronden in hun eigendom, gelegen in Randstedelijk Groengebied Wieltjens 
aan voor verkoop aan de stad. De stad wenst hier (gedeeltelijk) op in te gaan. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Marc Machielsen, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 
 
Jan Van Steenbergen vraagt of het deel dat onteigend moet worden op het einde van de Nassaulaan dient voor de 
aanleg van het nieuwe ziekenhuis.  
Marc Machielsen legt uit dat er een nieuw kruispunt zou voorzien worden. Als het effectief zo zou zijn, dan wordt het 
nog makkelijker omdat het dan grond van de Stad is.  
Toon Moeskops vult aan dat er een extra afrit naar rechts komt. Als de Stad eigenaar is, zal de onteigening 
makkelijker verlopen dan wanneer dit een private eigenaar is. 
Bart Voordeckers vraagt of het de bedoeling is dat alle open stukken bebost worden of open stukken blijven.  
Marc Machielsen geeft mee dat het idee is dat dit bebost wordt. In een bos mag er hier en daar een plek openblijven, 
maar het is de bedoeling dat dit over het algemeen bebost wordt. 
Bart Voordeckers heeft al vaak aangegeven dat hij het belangrijk vindt om open ruimten in de stad ter beschikking te 
stellen aan jeugdverenigingen om zomerkampen te kunnen organiseren. Hij denkt dat er wel wat mogelijkheden zijn 
in de stad en vraagt om dit hier ook mee te nemen.  
Marc Machielsen deelt mee dat er momenteel een 4ha in pacht blijft. Andere kleine oppervlakten kunnen ook 
meegenomen worden. Zo ook bijvoorbeeld de Kleyn Engelandhoeve. Er zijn wel kansen om te bekijken waar het zou 
kunnen. Het sluit ook aan op het park Heizijdse Velden, een groene fietszone. Het is een stadsrandbos. De nadruk 
hier ligt op bespeelbaarheid. 
Hannes Anaf vraagt hoe de 2ha waar de woning op staat die nu niet verkocht wordt, tot stand is gekomen.  
Marc Machielsen antwoordt dat dit bestaat uit de blok tussen de dreven. De Wieltjenshoeve is ook nog een privaat 
terrein.  
Eric Vos heeft nog een vraag rond de aankoopvoorwaarde. Hij vraagt zich af of het verstandig is om de aankoop 
afhankelijk te maken van de subsidie. Hij vindt dit een opportuniteit en zou het jammer vinden, moest er toch nog iets 
tussenkomen waardoor de aankoop niet doorgaat. 
Astrid Wittebolle verduidelijkt dat dit wel de houding is die wordt aangenomen.  
Kevin Janssen vraagt of dit weerslag heeft op de uitbating van de Koekoek. 
Marc Machielsen meldt dat zij geen zicht hebben op wat er met de Koekoek gaat gebeuren. Theoretisch zou het 
ideaal zijn dat wanneer men in het bos gaat wandelen, men daar dan iets zou kunnen gaan drinken. Maar het is een 
private aangelegenheid en daar heeft de Stad momenteel geen zicht op. 
 
 

 
  



  

7. Goedkeuring ondertekening samenwerkingsovereenkomst nieuwe partners UiTPAS Kempen 
 
Toelichting 
Aan de gemeenteraad wordt de goedkeuring gevraagd om zes standaardovereenkomsten met organisatoren die hun 
activiteiten willen aanbieden met het UiTPAS kansentarief te ondertekenen. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Karen Arijs, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 
 
 

 
 

8. Intentieverklaring Circulaire Hub Kempen 
 
Toelichting 
De Sociaal-Circulaire Hub Kempen is een netwerk van ondernemingen, lokale overheden en experten met als doel 
om kansen en noden te detecteren voor een circulaire economie. Hierbij spenderen zij extra aandacht aan de 
meerwaarde die de sociale economie in een circulaire keten kan verwezenlijken. De Hub vertaalt de noden en 
kansen ook effectief in concrete cases: nieuwe duurzame businessopportuniteiten die een boost geven aan de 
tewerkstelling in onze regio. 
De werking van de Sociaal Circulaire Hub liep van mei 2021 tot december 2023, en zal door middel van een nieuwe 
oproep worden verlengt tot juli 2025. Met deze intentieverklaring wensen wij als lokaal bestuur mee toe te treden tot 
het netwerk van de Hub, om mee te werken aan de kennisopbouw rond circulaire economie in onze regio. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Pieter Dockx, na inleiding van Astrid Wittebolle, toelichting bij dit punt. 
 
Uit het publiek komt de vraag hoe dit gelinkt kan worden naar de gewone burger. Er is een grote groep particulieren 
die ook breken en opbouwen en hier misschien ook gebruik van zouden kunnen maken. 
Pieter Dockx legt uit dat er een project wordt opgestart. Er wordt een brainstorm opgestart rond hoe circulair 
bouwen. Enerzijds met de hub, maar anderzijds ook met de Stad zelf. Hij geeft als voorbeeld een winkel die men 
recent leeggehaald heeft. Zo kan men de metalstuds gebruiken bij een woning. De Stad zou dan als logistieke 
partner kunnen dienen door bijvoorbeeld een container te voorzien bij verbouwingen waarbij de materialen 
hergebruikt kunnen worden. 
Astrid Wittebolle vult aan dat men aan het begin van het verhaal staat en er zullen projecten moeten geïnitieerd 
worden waar de burger ook aan kan deelnemen. Er zal op deze commissie op regelmatige basis teruggekoppeld 
worden.  
Pieter Dockx geeft nog mee dat wanneer een ondernemer stappen wil zetten richting circulaire economie de Hub 
daarbij kan helpen en coachen om de nodige stappen te zetten. 
Eric Vos denkt dat het interessant is als het geëvalueerd is, om het te concretiseren. En als daar elementen zijn die 
naar de praktijk worden omgezet, vraagt hij om terug te koppelen naar de commissie. Ten tweede vraagt hij of het 
Masterplan ook misschien eens op de commissie kan gebracht worden. 
Astrid Wittebolle zegt dat dit zeker eens kan gevraagd worden. Men is het plan nu aan het herwerken. 
Het publiek geeft nog de opmerking dat er in de regio al wel wat expertise aanwezig is op het vlak van circulair 
bouwen. In Retie is er een bedrijf dat in Flevoland heeft gebouwd met circulaire elementen. Dat zijn dingen die zeker 
kunnen verzameld worden. Het is kwestie om expertise samen te brengen. 
Pieter Dockx zegt dat daar het netwerk voor dient.  
 
 

 
 

 
9. Punten gemeenteraad en raad voor maatschappelijk welzijn 

 
Notulen 
Astrid Wittebolle en Jan Van Otten overlopen de agenda van de gemeenteraad en de raad voor maatschappelijk 
welzijn. 
 
 

 
  



  

10. Uit het college 
 
Notulen 
Jan Van Steenbergen vraagt of er nieuws is over Waterheide. 
Jan Van Otten geeft mee dat de auditeur de Stad volledig in haar gelijk heeft gesteld. In eerste instantie had de 
auditeur een paar negatieve adviezen gegeven. De rechter is daar niet in gevolgd en heeft de auditeur gevraagd om 
verder door het dossier te gaan. Hij heeft ondertussen geen opmerkingen meer. Nu zit het dossier bij de rechter van 
de Raad van State die daar zelf een uitspraak over moet doen. Maar dat zit goed. 
 
Astrid Wittebolle geeft een stand van zaken mee over de Warande. Van zodra er een document voorhanden is 
waarmee men verder kan, zal hier zeker op teruggekomen worden. 27 maart gaat men terug op bezoek bij minister 
Jambon. 
Eric Vos vraagt of er bepaalde afspraken gemaakt zijn om dingen te onderzoeken tegen het komende overleg. 
Astrid Wittebolle antwoordt dat er een aantal dingen geponeerd waren. De 27e zal bekeken worden wat hieruit kan 
gedistilleerd worden.  
Eric Vos blijft het allemaal flou vinden. 
Achraf El Yakhloufi vraagt of er kan teruggekoppeld worden naar de commissie van zodra er meer geweten is. 
Eric Vos vult aan dat hij liefst hierover nog een bespreking wil, geen beslissing. 
 
 

 
 
Charlotte Verboven 
Commissiesecretaris 



jaar 2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 2016 2015
aantal 88 77 25 11 131 95 135 125 110

aantal gidsbeurten Meduceum



2014 2013
133 180


